
Protokół Nr V/XXIV/16 
 z sesji  Rady Powiatu Wejherowskiego 

 z dnia 28 października 2016 r. 
 

Ad.1. 
Przewodniczący Rady pan Ryszard Czarnecki dokonał otwarcia obrad.  

Na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia  
i dokonał otwarcia obrad o godz. 11.00. Następnie powitał przybyłych gości (załącznik nr 2).  
Przewodniczący zapytał o uwagi do porządku obrad. Uwag nie było więc radni w głosowaniu 
jednogłośnie przyjęli niniejszy porządek obrad wraz ze zgłoszonymi propozycjami: 
1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 

- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przedstawienie porządku obrad, 
- przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu. 
3. Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych Przewodniczącemu Rady 

Powiatu Wejherowskiego i Staroście Wejherowskiemu w 2016 roku. 
4. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Wejherowskiego za rok 

szkolny 2015/2016 oraz o osiągniętych w tym okresie wynikach egzaminów. 
6. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu powiatu 

wejherowskiego na rok 2016 - druk nr 245/16. 
7. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej powiatu wejherowskiego na lata 2016-2019 - druk nr 246/16. 
8. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wyboru biegłego rewidenta w celu 

przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego Powiatu Wejherowskiego za 2016 
rok - druk nr 243/16. 

9. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie ustalenia na rok 2017 wysokości 
opłat za usunięcie i parkowanie pojazdu oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku 
wydania dyspozycji usunięcia a następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu - druk nr 
240/16. 

10. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmniejszenia opłaty za wydanie 
dowodu rejestracyjnego i prawa jazdy - druk nr 244/16. 

11. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego zmieniająca uchwałę Rady Powiatu 
Wejherowskiego Nr V/XVII/180/16 z dnia 18 marca 2016 r. w sprawie określenia 
przystanków na terenie powiatu wejherowskiego, których właścicielem lub zarządzającym 
jest Powiat Wejherowski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków - druk 
nr 247/16. 

12. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie określenia trybu powoływania 
członków, organizacji pracy i działania Powiatowej Rady Działalności Pożytku 
Publicznego w Wejherowie, a także terminów zgłaszania kandydatów na członków tej 
Rady - druk nr 242/16. 

13. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 
14. Interpelacje i zapytania radnych.  
15. Wnioski i oświadczenia radnych. 
16. Zamknięcie sesji. 
 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do protokołu  
z XXIII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego V kadencji z dnia 30 września 2016 roku. 
Uwag nie zgłoszono. W przeprowadzonym głosowaniu protokół przyjęto jednomyślnie. 



Ad.2.  
Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że w okresie między sesjami wziął udział w: 

- inauguracji roku akademickiego 2016/2017 w KPSW w Wejherowie,  
- uroczystości ku czci osób pomordowanych w lesie Piaśnickim w latach 1939 – 1940, 
- odsłonięciu pomnika prof. Gerarda Labudy w Luzinie. 
 

Ad.3. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego pan Ryszard Czarnecki powiedział, że 
zgodnie z art.25c ust.12 ustawy o samorządzie powiatowym Przewodniczący i Starosta 
Wejherowski przedstawiają Radzie informację dotyczącą osób, które nie złożyły 
oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie oraz o nieprawidłowościach 
stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych. Informujemy, że 
oświadczenia majątkowe zostały złożone w terminie i nie stwierdzono w nich 
nieprawidłowości.  

 
Ad.4. 

Sprawozdanie z prac Zarządu stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Pani Starosta powiedziała, że wraz ze Starostą Puckim i przedsiębiorcami z terenu obu 

powiatów wzięli udział w misji gospodarczej do Chin. Odbyły się tam dwa oficjalne 
spotkania z władzami miast Zhuhai i Guilin. Władze tych miast są zainteresowane 
podpisaniem porozumień z naszymi powiatami. Ze strony chińskiej padła też propozycja 
spotkania z przedstawicielami polskich biur turystycznych. Są oni zainteresowani ofertą 
turystyczną w okresie jesienno – zimowym. Ponadto polska delegacja wzięła udział w targach 
turystycznych w Guilin oraz  targach międzynarodowych w Honkongu i w Kantonie. 
Spotkania te zapoczątkowały też współpracę między przedsiębiorcami obu krajów.  

Pani Starosta powiedziała, że dokonano odbioru drogi powiatowej Bolszewo - Góra a 
także chodnika na ul. Kościuszki i Mickiewicza w Wejherowie. 
Pani Starosta poinformowała, że od 20 września uruchomiono możliwość przekazywania 
operatów w postaci elektronicznej. Kompletny operat może być przekazywany w postaci 
pliku PDF, który w trakcie przesyłania do ośrodka dokumentacji jest podpisywany 
elektronicznie, a następnie podlega weryfikacji w ośrodku.  
Ponadto Starosta dodała, że Ośrodek Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej w 
Wejherowie zajął II miejsce w plebiscycie użytkowników technologii iGeoMap/ePODGiK na 
"Najlepszy PODGiK".  

Na zakończenie pani Starosta powiedziała, że dziś rano odbyło się spotkanie, na 
którym Pomorski Komendant Wojewódzki, po pozytywnej opinii Starosty Wejherowskiego, 
powołał bryg. Jacka Niewęgłowskiego z dniem 1 listopada 2016r. na Powiatowego 
Komendanta Straży Pożarnej w Wejherowie. 
Ponadto na wniosek Pomorskiego Konserwatora Zabytków w Gdańsku, Starosta ogłosiła 
pana Radosława Kamińskiego Społecznym Opiekunem Zabytków. 
 
Ad.5. 

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Wejherowskiego za rok 
szkolny 2015/2016 oraz o osiągniętych w tym okresie wynikach egzaminów (załącznik nr 4) 
przedstawił etatowy członek Zarządu Powiatu pan Wojciech Rybakowski. 

 
Ad.6. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu powiatu 
wejherowskiego na 2016 rok - druk nr  245/16 przedstawiła pani Joanna Wojciechowska 
Skarbnik Powiatu. Ponadto przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały, która stanowi 
(załącznik nr 5).  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 



Pani Ewa Daleka Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała,  
że komisja zaopiniowała niniejszy projekt uchwały pozytywnie. Również pan Ludwik 
Zegzuła Przewodniczący Komisji Edukacji i pan Leszek Winczewski Wiceprzewodniczący 
Komisji Kultury, Sportu i Turystyki poinformowali, że komisje zaopiniowały niniejszy 
projekt uchwały pozytywnie. 

W głosowaniu uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
 
Ad.7 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej powiatu wejherowskiego na lata 2016-2019 - druk nr 246/16  
przedstawiła pani Joanna Wojciechowska Skarbnik Powiatu.   

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Pani Ewa Daleka Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała,  

że komisja zaopiniowała niniejszy projekt uchwały pozytywnie.  
W głosowaniu uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
 

Ad.8. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wyboru biegłego 

rewidenta w celu przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego Powiatu 
Wejherowskiego za 2016 rok - druk nr 243/16 przedstawiła pani Joanna Wojciechowska 
Skarbnik Powiatu.   

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Pani Ewa Daleka Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała,  

że komisja zaopiniowała niniejszy projekt uchwały pozytywnie.  
W głosowaniu uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
 
Ad.9. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie ustalenia na rok 2017 
wysokości opłat za usunięcie i parkowanie pojazdu oraz wysokości kosztów powstałych w 
wyniku wydania dyspozycji usunięcia a następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu - druk nr 
240/16  przedstawił pan Maciej Dawidowski Naczelnik Wydziału Komunikacji.   

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Pani Ewa Daleka Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała,  

że komisja zaopiniowała niniejszy projekt uchwały pozytywnie. Również pan Władysław 
Hirsch Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, że komisja zaopiniowała niniejszy projekt uchwały pozytywnie. 

W głosowaniu uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
 

Ad.10. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmniejszenia opłaty za 

wydanie dowodu rejestracyjnego i prawa jazdy - druk nr 244/16  przedstawił pan Maciej 
Dawidowski Naczelnik Wydziału Komunikacji.   

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Pani Ewa Daleka Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała,  

że komisja zaopiniowała niniejszy projekt uchwały pozytywnie. Również pan Władysław 
Hirsch Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, że komisja zaopiniowała niniejszy projekt uchwały pozytywnie. 

W głosowaniu uchwała została przyjęta jednomyślnie. 



Ad.11. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego zmieniającej uchwałę Rady Powiatu 

Wejherowskiego Nr V/XVII/180/16 z dnia 18 marca 2016 r. w sprawie określenia 
przystanków na terenie powiatu wejherowskiego, których właścicielem lub zarządzającym 
jest Powiat Wejherowski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków - druk nr 
247/16 przedstawił pan Witold Reclaf Wicestarosta.  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Pan Władysław Hirsch Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska poinformował, że komisja zaopiniowała niniejszy projekt uchwały pozytywnie. 
W głosowaniu uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 

Ad.12. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie określenia trybu 

powoływania członków, organizacji pracy i działania Powiatowej Rady Działalności Pożytku 
Publicznego w Wejherowie, a także terminów zgłaszania kandydatów na członków tej Rady - 
druk nr 242/16 przedstawił pan Jacek Thiel Etatowy Członek Zarządu. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Pan Ludwik Zegzuła Przewodniczący Komisji Edukacji i pan Leszek Winczewski 

Wiceprzewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki poinformowali, że komisje 
zaopiniowały niniejszy projekt uchwały pozytywnie. 

W głosowaniu uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 

Ad.13. 
Nie było dyskusji nad sprawozdaniem z prac Zarządu. 
 

Ad. 14 
W związku z tym, ze pani Elżbieta Kalisz inspektor Wydziału Edukacji ds. remontów 

w placówkach oświatowych odchodzi na emeryturę, radny Zbigniew Chuchała stwierdził, że 
należy zastanowić się nad tym żeby remonty były monitorowane na poziomie urzędu.  
Powiedział, że ten temat poruszy na posiedzeniu Komisji Edukacji. 
 Ponadto radny Chuchała wspomniał, że ostatnie posiedzenie Komisji Kultury, Sportu i 
Turystyki oraz Komisji Edukacji odbyło się w Gimnazjum Salezjańskim w Kniewie. Ksiądz 
Marek Barański Dyrektor tej szkoły zapytany o planowaną likwidację gimnazjów, 
powiedział, że dostosuje się do nowych realiów i prawdopodobnie gimnazjum zostanie 
przekształcone w szkołę podstawową. Radny Chuchała stwierdził, że to gimnazjum jest 
wyjątkowe, bo chroni młodzież przed degradacją więc likwidacja tego poziomu nauczania 
odbędzie się ze szkodą dla tych młodych ludzi. Innym przykładem bardzo dobrego 
gimnazjum jest szkoła w Luzinie. Radny powiedział, że Klub PO nie jest przeciwny reformie 
oświaty, bo zmiany są potrzebne ale zdecydowanie jest przeciwny likwidacji gimnazjów.  
W związku z tym Klub PO zaproponuje uchwałę intencyjną w sprawie sprzeciwu wobec 
likwidacji gimnazjów. 
Również radny Józef Reszke wyraził swój sprzeciw w sprawie likwidacji gimnazjów. 
Powiedział, że będzie to głównie szkoda dla młodzieży ze wsi. Jest to cofanie edukacji. 
Gimnazja są często ośrodkami kultury na wsiach i ich likwidacja jest niewłaściwym krokiem 
– nieodwracalnym niszczeniem kultury. Szkoła gimnazjalna jest też czasem na wyrównane 
poziomów nauki.  
Na to radna Ewa Daleka powiedziała, że nie zgadza się, że likwidacja gimnazjów spowoduje 
zniszczenie kultury na wsi. Działalność kulturalna zawsze odbywa się w szkołach, zarówno 
gimnazjach jak i podstawowych więc likwidacja gimnazjów nie jest zagrożeniem dla kultury.  

Etatowy członek Zarządu Powiatu pan Wojciech Rybakowski powiedział, że reforma 
oświaty jest konieczna. Powiedział, że młodzież prowadzona przez Salezjanów bez względu 



na to czy w gimnazjum czy w szkole podstawowej zawsze będzie pod świetną opieką – tak 
jak to jest od dawna..  
 
Ad. 15 

Radny Krzysztof Bober poinformował, że wykonanie chodnika przy ul. Kościelnej w 
Luzinie jest zasługą wszystkich radnych Rady Powiatu Wejherowskiego. 
 Następnie radny Józef Reszke powiedział, że parking przy Starostwie został 
zbudowany ze środków publicznych. Jego zdaniem nie do przyjęcia jest, że prywatna firma 
pobiera opłaty za postój. Co najmniej pół godziny postoju powinno być bezpłatne dla 
mieszkańców, którzy chcą załatwić sprawy w starostwie.  
Radny poddał pod wątpliwość zasadność pobierania opłat za parkowanie poza godzinami 
pracy urzędu. 
Ponadto radny powiedział, że było podpisane porozumienie z Prezesem GS o możliwości 
przejazdu między parkingiem starostwa i GS-u. obecnie przejazd ten został zlikwidowany. 
Radny Reszke stwierdził, że ma to znaczenie ze względów bezpieczeństwa – było więcej dróg 
ewakuacji.  

Pan Jacek Thiel etatowy członek Zarządu przypomniał, jak wielkim problemem było 
parkowanie przy starostwie. Osoby, które chciały załatwić sprawę w naszym urzędzie często 
nie miały możliwości zaparkowania. W związku z tym, Zarząd Powiatu podjął decyzję o 
zorganizowaniu parkingu płatnego. Starostwo nie może samo prowadzić działalności 
gospodarczej więc postanowiono przekazać to firmie zewnętrznej. Sekretarz zrobił 
rozeznanie, prowadzono rozmowy z różnymi firmami i ostatecznie wybrano firmę, która 
zaproponowała najlepsze warunki. Można wykupić bilet parkingowy na bardzo różny czas. 
Pan Thiel powiedział, że w soboty i w niedziele parking jest bezpłatny a w godzinach 
popołudniowych opłaty są obniżone. Najtańsze są opłaty za parkowanie w krótkim okresie 
wynoszące 50 gr. Trzeba było zgodzić się na takie zasady, bo inaczej żadna firma nie 
podjęłaby się prowadzenia parkingu, ze względu na słabą opłacalność.  
Reasumując, po tej zmianie problem parkowania przy starostwie został rozwiązany.  
Odnośnie zamkniętego przejazdu między starostwem a GS, pan Thiel powiedział, że zrobiono 
to ze względów bezpieczeństwa. W przeszłości dochodziło do niebezpiecznych sytuacji przez 
zwiększony ruch na parkingu.  
 
 Następnie radny Józef Reszke stwierdził, że Rada Powiatu  powinna zająć stanowisko 
popierające budowę trasy S6. Działania ze strony Ministerstwa Infrastruktury i Budownictwa 
wskazują na rezygnację z budowy tej drogi (m.in. wstrzymane przetargi). Radny podkreślił, 
że Droga Kaszubska ma olbrzymie znaczenie – jest na 7 miejscu na liście krajowych dróg. 
Jest gotowa cała dokumentacja tej drogi, obecnie jest jeszcze możliwość pozyskania środków 
unijnych (potem nie będzie już takich dużych środków), wystarczy przystąpić do realizacji.  
Niestety Podsekretarz Stanu w MIiB pan Jerzy Szmit podczas posiedzenia sejmu w 
październiku br. powiedział, że dla ministerstwa priorytetem na Pomorzu nie jest budowa 
drogi ekspresowej S6 – uważa, że jest wiele ważniejszych dróg np. ułatwienie dostępu do 
Portu Gdynia. To wskazuje na to, że droga nie będzie budowana. Żeby wybudować inną 
drogę np. tzw. Trasę czerwoną do portu, trzeba wykonać dokumentację, co trwa latami. Trasa 
S6 jest to jedyna trasa, która ma szanse powstać. Na ten czas nie ma ważniejszego projektu. 
Radny wnioskował o zwołanie sesji nadzwyczajnej i podjęcie uchwały protestującej przeciw 
rezygnacji z budowy Drogi krajowej S6. 
Zarówno Przewodniczący Rady Powiatu jak i Starosta zgodzili się z radnym Reszke, że 
budowa drogi S6 to najważniejsza inwestycja drogowa realizowana przez Rząd w 
najbliższym czasie w województwie. Pani Starosta powiedziała, że sprawa budowy tej drogi 
jest na bieżąco monitorowana i udzieliła głosu panu Witoldowi Reclafowi Wicestaroście, 
który powiedział, że był w tej sprawie na spotkaniu w GDDKiA. Głównym problemem jest 



wysoki koszt budowy trasy S6. Ostateczna decyzja ma zapaść w grudniu, na dziś wszystko 
wskazuje na to, że ta droga powstanie. 
Radny Władysław Hirsch poparł wniosek radnego Józefa Reszke o zwołanie sesji 
nadzwyczajnej i podjęcie uchwały protestującej. 
 
Ad. 16 

Przewodniczący Rady pan Ryszard Czarnecki dokonał zamknięcia  
XXIV Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego o godz. 13.30. 
 
  
Załączniki: 
1. Lista obecności Radnych na XXIV Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego  

V kadencji. 
2. Lista zaproszonych gości na XXIV Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego  

V kadencji. 
3. Sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. 
4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Wejherowskiego za rok 

szkolny 2015/2016 oraz o osiągniętych w tym okresie wynikach egzaminów. 
5. Autopoprawka do projektu uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany 

budżetu powiatu wejherowskiego na 2016 rok - druk nr  245/16. 
 

 
 
   Posiedzeniu przewodniczył: 

Przewodniczący Rady Powiatu 
 

Protokołowała: Hanna Bulman     Ryszard Czarnecki 
 


